
Ajuntament de Palafrugell

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT DEL DIA 24 DE
SETEMBRE DE 2013 

Núm.: PLE2013/12
Dia i hora: 24/09/2013 19:30:00
Lloc: Sala Ple

Assistents

Alcalde Senyor JULI FERNÁNDEZ IRUELA
Regidor Senyor XAVIER ROCAS GUTIÉRREZ
Regidora Senyora JUDIT ZARAGOZA LLIRINÓS
Regidor Senyor JOAQUIM VENCELLS SERRA
Regidora Senyora MARGARITA MAURI JUNQUÉ
Regidor Senyor XAVIER RANGEL MARTÍNEZ
Tinent d'Alcalde Senyor ALBERT GÓMEZ CASAS
Regidor Senyor FREDERIC PRATS ESTEVE
Regidora Senyora MARIA TERESA FRIGOLA BORRÀS
Regidor Senyor LLUÍS PUJOL MASCORT
Regidor Senyor JOSEP GABARRÓ GUIRAO
Regidor Senyora SERGI SABRIÀ BENITO
Regidor Senyor XAVIER VILÀ BONMATÍ
Regidor Senyor MÀRIUS LLEDÓ SALVADOR
Regidora Senyora CARME FARRARONS TURRÓ
Regidora Senyora NÚRIA RIVAS MASCARÓS
Regidor Senyor GUILLEM GENOVER RIBAS
Regidora Senyora ANA RECIO LÓPEZ
Regidora Senyora LAURA GALIANA GARCIA
Regidor Senyor XAVIER RODRIGO LÓPEZ
Regidora Senyor EDUARD GUERRA CASTILLO
Interventor acctal. Senyor GUSTAU TAPIAS SOLÀ
Secretari Senyor MARIÀ VILARNAU MASSA

Quan són les  nou i  vint-i-cinc minuts  del  vespre,  en el  torn  de precs i  preguntes,
abandona la sala la regidora senyora Anna Recio.

A la Sala Ple de la Casa Consistorial es reuneix el Ple per fer sessió Ordinària en
primera convocatòria, el dia i l'hora que s'indiquen a l'encapçalament, amb el següent:

Ordre del dia

A) PART RESOLUTÒRIA
1.- LECTURA DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR.- Aprovació.-
2.- RESOLUCIONS DE L'ALCALDIA.- Coneixement.-
 
A.1) ASSUMPTES COMISSIÓ INFORMATIVA DE RÈGIM INTERIOR, PRESSUPOST
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I HISENDA

4.- PLA DE DESENVOLUPAMENT ECONÒMIC I COHESIÓ SOCIAL.- Aprovació.-
5.- PRIMERA PRÒRROGA DEL CONTRACTE DE SERVEIS DE MANTENIMENT I
CONSERVACIÓ  DE  LA  XARXA  D'ENLLUMENAT  PÚBLIC  I  MANTENIMENT  DE
SEMÀFORS.- Aprovació.-
6.- MODIFICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA CONSISTENT EN CRÈDIT EXTRAORDINARI
I SUPLEMENT DE CRÈDIT A CÀRREC DE BAIXES PER ANUL·LACIÓ. Aprovació
inicial
 
A.2) ASSUMPTES COMISSIÓ INFORMATIVA DE SERVEIS A LES PERSONES
7.-  ATORGAMENT  DEL  DIPLOMA  AL  MÈRIT  CIUTADÀ  A  LLUÏS  MOLINAS  I
FALGUERAS.-Aprovació.-
 
B) CONTROL I FISCALITZACIÓ DELS ÒRGANS DE GOVERN
8.- INFORMES.-
9.- PRECS I PREGUNTES.-

Desenvolupament de la sessió

Una vegada comprovat pel secretari l’existència del “quòrum” que cal perquè pugui ser
iniciada la sessió, consistent en un terç del membres de dret que en formen part, es
passa a tractar els assumptes inclosos en l’ordre del dia. 

A) Part Resolutiva

1.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LES SESSIONS ANTERIORS

D’acord amb el que disposa l’article 108 del Reglament Orgànic Municipal, el president
sotmet  a  la  consideració  dels  assistents  l'esborrany  de  les  actes  de  les  sessions
anteriors següents:

- PLE2013/11 Ordinària 27 d'agost de 2013

Sense que hi hagi intervencions es tenen per aprovades les mateixes per unanimitat.

2.- RESOLUCIONS DE L'ALCALDIA

Es dóna compte,  a l’efecte d’assabentat,  de les Resolucions dictades per l’Alcalde
President, durant els següents períodes:

 Període compres entre el  24 d’agost  de 2013 i  el  19 de setembre de 2013,
número en ordre correlatiu creixent de la 1855/2013 a la 1983/2013.
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A.1) Assumptes comissió informativa de règim interior, pressupost i hisenda

3.- FESTES LOCALS ANY 2014.- Aprovació.-

Relació de fets:

Vist l’escrit del dia 2 de setembre de 2013, registre d’entrada 12138, de la Generalitat
de Catalunya (Departament d'Empresa i Ocupació), sol·licitant que es fixin les dues
festes locals per a l’any 2014.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Aprovar la proposta que, per a l’any 2014, siguin incorporades al calendari  laboral,
com a festes de caràcter local de Palafrugell, la del dia 21 de juliol de 2014, Festa
Major, i la del dia 9 de juny de 2014, Dilluns de Pasqua Granada, de conformitat amb
el que disposa l’article 37.2 del Text Refós de l’Estatut dels Treballadors, aprovat per
RDL 1/1995, de 24 de març

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
No s'han fet intervencions.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova per unanimitat la proposta.

4.- PLA DE DESENVOLUPAMENT ECONÒMIC I COHESIÓ SOCIAL.- Aprovació.-

Relació de fets:

El mes de novembre de 2011, l'alcalde de Palafrugell encarrega la redacció del Pla
Estratègic pel Desenvolupament Econòmic i la Cohesió Social, amb l'objectiu d'establir
les  línies  estratègiques d'actuació  que permetin  afrontar  amb garanties  el  futur  de
Palafrugell i que culmini en un pacte amb tots els agents implicats.

La voluntat de l'equip de govern és que aquest pla surti i es lideri des de Palafrugell,
donant veu i participació a les persones que treballen el dia a dia, als qui tenen la
responsabilitat de prendre decisions i a les associacions, el teixit productiu i educatiu i
a la ciutadania.

El procés de redacció del pla ha constat de 5 fases: 
 
1. Diagnosi. Aquesta fase ve liderada pels tècnics municipals que des de diferents
vessants donen una visió global, compartida i consensuada en quatre àmbits. 
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2. Definició eixos estratègics. Liderada pels grups polítics, que en base a la diagnosi
tècnica  i  les  aportacions  que  hi  puguin  fer,  han  d’establir  els  grans  objectius  i
posteriorment les actuacions concretes. 
 
3. Participació ciutadana. En aquesta fase s’han recollit aportacions de les entitats i
associacions,  dels  proveïdors  estratègics,  del  personal  de  l’ajuntament,  de  la
ciutadania i  dels infants. S’han realitzat reunions presencials, tallers a les escoles i
recollida de propostes a través d’urnes situades en diferents punts del municipi i  a
través del web i xarxes socials.
 
4. Anàlisi aportacions ciutadania. Portat a terme pels tècnics municipals. En aquesta
fase, s’han analitzat les propostes i aportacions recollides en la fase 3 i s’han extret les
idees força dels 7 eixos.
 
5. Redacció del pla.  Última fase del procés. En aquesta fase hi participen els tècnics
municipals i els grups polítics del consistori i es la concreció amb objectius, actuacions
i cronograma del Pla Estratègic pel Desenvolupament Econòmic i la Cohesió Social.

El Pla concreta set eixos d'actuació fruit de la diagnosi i que englobaran el conjunt de
les 299 actuacions a executar entre 2013 i 2018. Els eixos es concreten de la següent
forma:

 Eix 1.- La diversitat econòmica, un repte de futur 
 Eix 2.- Inclusió Social 
 Eix 3.- Educació, formació i civisme 
 Eix 4.- Cultura 
 Eix 5.- Paisatge divers i de qualitat 
 Eix 6.- El nostre model turístic 
 Eix 7.- L’Ajuntament, eina de la ciutadania 

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.- Aprovar el Pla de Desenvolupament Econòmic i Cohesió Social, elaborat pels
tècnics de l'Ajuntament de Palafrugell.

Segon.- Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la Província, al Tauler d'Edictes de
la Corporació i a la pàgina web municipal.

Tercer.- Crear  una  comissió  de  seguiment  d'aquest  Pla  de  Desenvolupament
Econòmic i Cohesió Social, que estarà presidida pel senyor Alcalde i de la qual en
formarà  part  un  representat  polític  de  cada  grup  municipal,  el  coordinador  de  la
redacció del Pla i un representant tècnic de cada àrea de l'Ajuntament.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

PLE2013/12 de 24 de setembre de 2013 4



Ajuntament de Palafrugell

Intervencions:
Intervé el senyor alcalde manifestant que tothom ha tingut accés a la documentació
que s'ha  elaborat.  Aquest  és  el  primer  Pla  Estratègic  de  cohesió  social  i  activitat
econòmica que es porta a aquest plenari, fruit d'un debat important iniciat l'any 2011 i
fet sobretot pels tècnics de la casa amb la coordinació de Josep Masgrau, i voldria
felicitar a tots ells per la seva tasca, la seva dedicació i sobretot pel seu compromís.
Aquest és un document que inicialment la seva previsió és 2013 – 2018 però són
documents dinàmics que s'han d'adaptar a l'evolució del poble, l'economia i activitat
social, per això es crea aquesta comissió de seguiment. 
En aquest document també, a part dels tècnics, hi hem participat tots els grups polítics,
hi  han  hagut  més  de  2.100  aportacions  de  la  ciutadania,  hi  ha  hagut  una  forta
participació.
Després de comentar breument les sis fases del Pla i els set eixos dels que consta,
manifesta que és un bon document, un document de sortida per tenir aquest full de
ruta pels propers anys

- senyor Guerra: Des de Plataforma donarem suport a aquest Pla perquè entenem que
després d'un any i mig, el que la ciutadania demana és que ens posem mans a l'obra.
Voldria manifestar la meva preocupació pel que es reflecteix en el Pla, sobre la poca
integració  perquè  la  política  d'urbanisme  ho  afavoreix.  No  obstant  això  s'ha  de
reconèixer el treball de tots els grups i evidentment, el treball del senyor Masgrau.

- senyora Galiana: L'Ajuntament no es pot mantenir al marge dels moments que estem
vivint, no veiem amb mals ulls aquest Pla perquè és un punt de reflexió i un punt de
partida d'on som i d'on volem anar. Nosaltres hi donarem suport perquè el que s'ha fet
ha demostrat un gran esforç per part dels tècnics, que han fet una gran feina i ha estat
un Pla consensuat i participatiu.
Ens preocupa que aquest Pla no acabi essent, només, una declaració d'intencions, per
la qual cosa en farem un seguiment exhaustiu i una valoració dels resultats finals.  

- senyora Rivas: Estem d'acord amb l'idea de redactar un Pla estratègic, estem d'acord
amb que s'hagi fet amb una bona dosi de participació i estem d'acord amb què els
tècnics  coordinin  els  treballs  i  donin  forma  als  continguts  que  han aparegut,  però
creiem que escoltada la població, recollides les propostes tècniques i estudiades les
possibilitats pressupostàries hauria calgut un debat polític a fons, per a la redacció final
de la proposta. Una administració ben gestionada és la simbiosi del treball tècnic, les
aportacions de la societat i la direcció dels polítics, govern i oposició, cadascú en el
seu paper.  Nosaltres pensem que seria bo deixar  sobre la taula aquest document,
donar-nos un o dos mesos per veure si amb determinats canvis arribem tots a un text
acceptable,  almenys  per  la  totalitat  dels  que  avui  votarem  aquí,  i  això  és  el  que
sol.licitem formalment
Creiem que aquesta  proposta  no  és  un  Pla  estratègic,  és  un  recull  de  propostes
tècniques  per  un  programa  de  govern,  però  la  veritat  és  que  poques  propostes
innovadores hi hem trobat, veiem aquest projecte més com un acte de propaganda
que com un document rigorós que marqui la gestió municipal del que han de ser els
propers anys de govern.
Hi  ha  una  qüestió  de  forma  que  creiem  que  no  pot  passar  desapercebuda,  la
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presentació del document només l'ha feta el tècnic coordinador dels treballs, malgrat
que en la versió en paper hi  figura com a promotor únic de la proposta el  senyor
alcalde, aquest no ha escrit unes ratlles de presentació i aquesta omissió ens confirma
aquesta teoria que no hi ha escalet polític en el document.  La simple presentació del
cap  de l'Àrea d'esports,  seleccionat  creiem o suposem,  per  confiança política,  per
aquesta tasca, nosaltres creiem que no n'hi ha prou. 
En  aquest  document  han  ignorat  el  Pla  Territorial  de  les  Comarques  Gironines,
excepte en contades excepcions, han ignorat la política urbanística, no hi hem vist un
mínim estudi econòmic que sustenti la viabilitat del Pla, no hi veiem ni un programa
realista d'inversions, orfe de qualificacions, el veiem com una volada de coloms. Han
degradat  elements  realment  estratègics  en  l'actuació  municipal,  com el  Palafrugell
Ciutat Educadora o el Pla Educatiu de ciutat, estem absolutament en contra que s'hagi
dividit  educació  en  més  d'un  eix,  per  nosaltres  l'educació  és  estratègia  pura  i  es
mereixia un eix únic i destacat. 
Dels  altres  eixos,  trinxen  l'activitat  econòmica,  obliden  zones  del  municipi,  no  es
posicionen sobre  la  marca Costa  Brava,  no  perfilen suficientment  el  model  turístic
local, no hem trobat idees per la sortida de la crisi amb noves formes d'economia. El
sector  primari  és  poc  més  que  una  referència  paisatgística,  mantenen  estable  la
dotació  econòmica  del  SOMI,  no  es  contempla  enlloc  el  destí  de  la  dotació
d'equipaments ociosos o culturals que tenim, cal urgentment tenir la idea de prioritats
dels destins i usos d'aquest valuós patrimoni que tenim i especialment de la seva nova
forma de gestió. Aquests elements pensem que s'havien d'haver debatut ara, en el
marc d'aquest pretés Pla Estratègic que per nosaltres no ho és.
Veiem una idea extremadament conservadora a l'hora de parlar de l'Ajuntament, en
l'eix  número  7,  han  ignorat  els  serveis  públics  municipals,  parlem de  qualitat  i  de
modernització i no de prestar serveis amb nous models d'empresa on l'Ajuntament hi
tingui molt més poder de decisió. 
Proposen la  creació de deu organismes nous,  taules,  comissions,  consells,  quatre
d'aquests es proposen només en l'eix de cultura, i  proposen redactar quinze plans
més, dins d'aquest Pla Estratègic.  També proposen la creació d'un ens per gestionar
la part corresponent de la taxa turística, això no ho pot fer l'IPEP?, que és l'òrgan de
coordinació entre el privat i el públic?. També proposen accions o actuacions que ja es
venen  desenvolupant,  com  realitzar  una  mostra  d'entitats  del  municipi  o  crear  el
projecte dels minijobs.
I preocupant, a l'eix d'inclusió socials, les propostes de reparació i prevenció de les
addiccions a tòxics  s'encarrega a la Policia Local. 
Per acabar, qualsevol professor de metodologia de treball els diria que els objectius
s'encapçalen amb verb i les accions en substantiu o en nom. Corregeixin, per favor el
document per fer-lo adequat.  I  a més a més els  hi  torno a demanar  que retirin el
document i el treballem políticament, amb l'objectiu que Palafrugell tingui un document
que s'assembli molt més a un Pla Estratègic que el que tenim en aquest moments
sobre la taula.

- senyor Sabrià:  Nosaltres hem participat activament en la redacció del Pla, vàrem fer
unes 25 propostes, una part de les quals s'han acabat incloent. 
Aquest  és  un  document  molt  més  tècnic  que  polític,  és  una  bona  declaració
d'intencions, si d'aquí sis anys tot això que hi ha aquí estigués aplicat, el que no ho
està  encara,  segur  que  tindríem un poble  millor,  però  un  Pla  Estratègic  nosaltres
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entenem que no és això. En aquest cas marquem set eixos amb multitud de propostes
que no es podran executar, altres que ja s'estan executant.
Entenem que avui l'aprovaran perquè tenen la majoria absoluta per fer-ho i per tant
nosaltres estarem atents al seu compliment, malgrat no serà fàcil fer-ne el seguiment.
No  han  establert  bé  les  prioritats,  no  han  comptat  correctament  els  recursos
econòmics, no defineix el poble que volen pel 2018, no hi ha visió estratègica i pensem
que hi ha una manca de lideratge de l'equip de govern.
Una  de  les  parts  que  més  ens  preocupa  és  la  part  econòmica,  no  entenem  la
diferència que hi ha entre recursos propis i recursos extraordinaris, no hi ha un estudi
econòmic. 
Incentivar  la  participació  és  molt  bo,  que  ens diguin  que haurà  un  retorn  és  molt
positiu, però també és important que la ciutadania entengui cap a quin model anem,
hem d'entendre al final del document quina és aquesta ciutat que vostès planegen i no
ho entenem de cap manera.
Apartat formatiu – educatiu, si anul·lem totes les propostes no passaria res, perquè la
gran  majoria  ja  es  porten  a  terme  des  de  fa  anys  i  només  figuren  aquí  com un
farciment.  Esports, ens traiem altre cop de la màniga el decàleg de valors. Turisme,
una de les principals propostes és la promoció de la nova oficina, millor dedicar els
recursos a la promoció del territori o al Palafrugell sostenible. 
Nosaltres anunciem que ens abstindrem, perquè respectem molt la feina que s'ha fet
fins aquí però no ens defineix el futur. Estarem amatents a veure com es desenvolupa
però no ens comprometeren amb aquest document de cares a 2018.

- senyor alcalde: Agrair al senyor Guerra i a la senyora Galiana el suport a aquest
punt. Al senyor Guerra dir-li que hi han hagut moltes aportacions, de tipus molt divers,
per tant, no tot el que s'ha aportat s'ha acceptat. 
A la senyora Rivas dir-li que ha fet una bona intervenció amb càrrega política, em sap
greu perquè vostè ha fet una esmena a la totalitat del Pla, amb la qual cosa posa de
manifest, malgrat que vostè parla bàsicament de direcció política i ha manifestat el
suport als tècnics que hi han participat, com que al final el document té el contingut
que té hi ha una gran aportació de feina tècnica dels tècnics de la casa, però també ha
fet una esmena a la totalitat de la feina feta pels seus regidors, perquè el seu grup hi
era i totes aquestes esmenes que vostè ha anar llençant aquí, si en aquell moment
s'haguessin posat sobre la taula s'hagués pogut refer d'alguna manera el document.  
És veritat que aquest document té un component polític important, des del moment en
què es decideix  fer  l'encàrrec és que hi  ha una voluntat  política,  un encàrrec que
inicialment era un Pacte Local i fruit de la diagnosi que es va fer es va decidir ampliar a
Pla Estratègic, per intentar incorporar la part de ciutadania. 
El govern no opta pel senyor Masgrau per una afinitat política, que segurament no
existeix, sinó que se li ha encarregat per la seva vàlua professional.
La senyora Rivas ha qüestionat alguns punt del Pla estratègic, com per exemple que
es proposa crear quinze plans més, entre taules i  comissions, i  nosaltres apostem
perquè en la gestió del dia a dia de l'Ajuntament també hi participin els sectors i les
entitats.
No comparteixo  en absolut  la  crítica que ha fet  sobre  el  tema d'educació.  Aquest
govern amb els recursos que té està mantenint bàsicament les mateixes activitats que
feien vostès, amb menys recursos.
Vostè demana que es deixi sobre la taula per debatre-ho durant dos mesos més. Amb
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l'esmena que vostè ha fet, ni en dos anys. Hem fet un document que entenem que té
fons polític, que tenim molt clar cap on volem que el poble vagi. Aquest document
planteja tres grans eines, totes juntes, que és cohesió social, activitat econòmica al
voltant del sector turístic i comercial i sostenibilitat del territori.  
Hi ha hagut debat i hi ha hagut direcció política, la veritat és que ni el Primer Tinent
d'alcalde ni jo hem volgut liderar perquè la nostra forma de gestionar és diferent a la
seva. Nosaltres volem donar eines perquè els tècnics estiguin implicats i motivats.
Vostè també ha parlat del POUM, en el Pla Estratègic no hi ha cap referència que
contradigui les previsions del POUM, ja tenim clar que hi ha un Pla Director de les
Comarques Gironines que hem de complir, però vostè estarà en mi que en aquests
moments  aquest  és  un dels  temes que se'ns  critica  com a govern,  el  creixement
urbanístic, per tant, caldrà trobar l'equilibri entre el compliment del Pla Director de les
Comarques Gironines amb el POUM que aquest govern està duent a terme i que està
en exposició pública. 
És  veritat  que  en  aquest  document  hi  poden  faltar  actuacions,  segur,  com potser
algunes  hi  estan contemplades  i  ja  s'estan  fent,  però  com que  volem que  tinguin
continuïtat,  ha  de  ser  el  full  de  ruta  fins  l'any  2018.  Per  tant,  jo  crec  que  és  un
document que dóna resposta al que en aquest moment necessita el poble, que jo crec
que camina cap a ciutat amb aquests tres grans objectius d'activitat econòmica, acció
social i sostenibilitat del territori, és el que dóna peu a aquests set eixos, amb moltes
actuacions. I és veritat que les fonts de finançament gairebé totes, estan recollides.
Quan parlem de recursos propis són recursos que caldrà que surtin  dels  recursos
ordinaris  del  propi  Ajuntament,  i  els  extraordinaris  poden  venir  o  bé  d'altres
administracions  o  bé  d'altres  recursos  propis,  com pot  ser  el  romanent,  tenint  en
compte que en aquests moments, aquest Pla també ha de ser compatible amb una
gestió acurada, com ha fet sempre aquest Ajuntament. 
Al senyor Sabrià li vull agrair també la seva abstenció, el seu grup ha participat molt en
aquest Pla, i en tot cas, dir-li que crec que el govern té clar quins són els objectius
estratègics de cap on vol que vagi el nostre poble, és aquest equilibri entre l'activitat
econòmica a partir del sector turístic i comercial, no podem obviar que la construcció
tindrà la força que tindrà però no serà mai més el que ha sigut, però que també un
atractiu important nostre és l'equilibri territorial, per tant cal fer alguna actuació potent.
Crec que malgrat les discrepàncies aquest document és un full de ruta del futur, que
deixa molt clar quina és la voluntat política d'aquest govern de cares als propers anys.
Més endavant, si fruit de la Comissió de Seguiment del Pla, cal fer modificacions o
aportacions, el govern estarà obert també a estudiar-les.

-  senyor Guerra:  Tots estem aquí per treballar i  perquè millori  la  situació,  però no
podem tirar enrere, la gent està cansada que tirem enrere, anem a aportar coses per
millorar de cares al futur.

- senyora Galiana: Nosaltres creiem que hem de començar a anar a l'acció, aquest Pla
que s'ha redactat, ha tingut el seu curs, ha tingut molta participació i pensem que la
població el que necessita són respostes i no entrar en més debat i per tant veiem que
la via de fer diverses comissions és una bona via.  Possiblement aquest Pla pot tenir
molts  buits,  però  jo  crec  que  l'execució  ens  permetrà  anar  omplint  i  anar  suplint
aquests buits, però el que és important és que té uns eixos, importants, i que és un
camí correcte a seguir, per tant nosaltres hi donem suport perquè creiem que hem

PLE2013/12 de 24 de setembre de 2013 8



Ajuntament de Palafrugell

d'anar endavant, que hem de fer un pas més.

- senyora Rivas: Hi ha hagut una gran aportació tècnica, vostè ho ha dit i això és el
que hem volgut destacar amb la nostra intervenció.  No hem dubtat en cap moment de
la vàlua tècnica del Cap d'Esports, redactant aquest document, tots sabem que és un
gran professional, però vostès sí que l'han escollit a ell per fer això. Creiem que aquest
document una de les coses positives que ha tingut és que ha permès que tots els
tècnics de l'Ajuntament treballessin conjuntament, cosa molt positiva per poder fer una
bona coordinació entre àrees.
Continuem pensant que hi ha excessives taules i comissions, una cosa és la teoria i
l'altra és la pràctica, tots pensem que cal fer-ne perquè tothom hi participi, i l'altra és
com es fa perquè el que passa és que la gent no hi està participant.
No pensem que això sigui un document estratègic sinó un recull d'accions, moltes de
les quals ja s'estan fent.
Nosaltres proposàvem fer una revisió política,  hi  trobem a faltar pes polític,  com a
document tècnic considerem que està bé, però pensem que no hi ha càrrega política.
Per això els hi anunciem el vot de l'abstenció, políticament nosaltres faríem un vot en
contra, però per respecte a l'intens i exhaustiu treball que han fer els tècnics de la
casa, fem un vot d'abstenció.

- senyor Sabrià: Crec que fa molt temps que dissentim sobre si el model és el de vila
amb bons serveis o el de transitar cap a ciutat, penso que ja tindrem temps de parlar-
ne encara que no ens posarem mai d'acord. Pel que fa al Pla, crec que potser vostè ha
donat una de les claus, va començar essent un Pacte local i potser en la transició de
Pacte  a Pla  de desenvolupament  econòmic i  social  ens varem perdre  i  va  agafar
aquest volum de suma d'accions però no de prioritats clares, que potser es va perdre
una mica el sentit. 
Creiem  que  en  aquest  cas  no  s'ha  buscat  el  consens,  que  potser  no  s'hauria
aconseguit, però no s'ha fet com altres vegades.
Jo recomanaria revisar tota la part econòmica d'aquest Pla, i  demanaria que en la
primera  reunió  es  presentés  una  memòria  econòmica  a  veure  si  això  queda més
ordenat i també ajuda per la seva inclusió en el pressupost de l'any que ve. 
Hi  ha  una  manera  de  saber  si  la  feina  està  ben  feta  o  no  ,  i  més  en  un  tema
participatiu.  Si  la gent es fa seu el  document que presentem avui,  si  són capaços
d'entendre cap on anem a partir d'aquest document?, si és que sí, la feina està ben
feta, si dubta vol dir que alguna cosa grinyola, penso que és un document molt difícil
que la gent es faci seu.

- senyor alcalde: Jo intentaré que la gent se'l faci seu, intentarem explicar-lo igual que
vàrem intentar  que  es  fessin  seu  el  Pla  de  mobilitat  i  no  tothom l'ha  compartit,  i
suposadament aquest Pla es va aprovar aquí amb un gran consens.
A nivell econòmic, ja he dit que aquest és un Pla dinàmic i que caldrà revisar, algunes
partides  ja  estan  incorporades,  perquè  s'estan  fent  i  pensem  que  han  de  tenir
continuïtat i caldrà validar-les, i hi ha altres partides que són noves. Econòmicament jo
agafo  el  compromís  de  revisar  aquest  document  i  si  cal  ajustar  alguna  cosa
econòmicament ho fem. La voluntat d'aquest govern és intentar que aquest document
tingui  tot  el  consens.  És  veritat  que  no  s'ha  fet  una  reunió  només  política  però
segurament és perquè l'enfoc és molt més de participació ciutadana i tècnica.
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Agrair  a  la  senyora  Rivas  que  finalment  faci  l'abstenció,  agrair-li  que  hagi  parlat
d'alguna cosa positiva d'aquest Pla, que és el treball dels tècnics que no volen que
això  es quedi  en un calaix,  per  això  la  voluntat  del  govern,  d'aprovar-lo,  per  tenir
l'obligació de reflectir al pressupost les partides que surten en el Pla. 
Pensem que és un Pla realista, pragmàtic, que es pot pressupostar i es pot fer. 

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta sense esmenes amb els següents vots:

Vots a favor: Els senyors Fernàndez, Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza
i Mauri (PSC). Els senyors Gómez, Pujol, Prats, Gabarró i la senyora Frigola (CiU), la
senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP) i el senyor Guerra (PxC), total catorze vots a
favor.
Vots en contra: Cap.
Abstencions: Els senyors Sabrià, Vilà, Lledó, la senyora Farrarons (ERC), les senyores
Rivas i Recio i el senyor Genover (Entesa), total set abstencions.

5.- PRIMERA PRÒRROGA DEL CONTRACTE DE SERVEIS DE MANTENIMENT I
CONSERVACIÓ  DE LA XARXA D'ENLLUMENAT  PÚBLIC  I  MANTENIMENT  DE
SEMÀFORS.- Aprovació.-

Relació de fets:

Atès que el Ple de la Corporació en sessió ordinària celebrada el 25 de novembre de
2009 va acordar l’adjudicació definitiva del contracte dels serveis de manteniment i
conservació  de  la  xarxa  d’enllumenat  públic  i  manteniment  de semàfors  a  l’entitat
mercantil Enllumenats Costa Brava, SL per un període de quatre anys, prorrogable fins
a un màxim de dues anualitats. El servei es va iniciar el dia 1 de novembre de 2009,
per tant, el 31 d’octubre de 2013 finalitzen els quatre anys de servei.
 
Atès que d'acord amb l'informe emès per la Cap de l'Àrea de Serveis Municipals, EL
servei de manteniment es desenvolupa de forma satisfactòria donant compliment als
criteris fixats al Plec de Prescripcions i el cost actual del mateix s’ajusta als preus de
mercat, es proposa al Ple de la Corporació l’aprovació de la pròrroga del servei amb
una durada d’un any d’1 de novembre de 2013 a 31 d’octubre de 2014.

Atès que de conformitat amb el plec de condicions regulador del contracte, les dues
possibles pròrrogues d'aquest, hauran de ser acordades de forma expressa per l'òrgan
de contractació competent.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Prorrogar  el  contracte  dels  serveis  de  manteniment  i  conservació  de  la  xarxa
d'enllumenat públic i  manteniment de semàfors,  amb l'entitat  mercantil  Enllumenats
Costa Brava SL, pel termini d'un any a partir del dia 1 de novembre de 2013 i fins el
dia 31 d'octubre de 2014.
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Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé  el  senyor  Rangel  manifestant  que  aquest  contracte  es  va  adjudicar
definitivament l'any 2009, durant quatre anys el seu servei s'ha considerat satisfactori,
amb petits alts i baixos, i  en aquests moments proposem una primera pròrroga del
contracte, a part de la satisfacció de la feina ben feta, també el proper contracte haurà
de tenir altres criteris molt més adaptats a les necessitats del moment i del futur.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova per unanimitat la proposta.

6.-  MODIFICACIÓ  PRESSUPOSTÀRIA  CONSISTENT  EN  CRÈDIT
EXTRAORDINARI  I  SUPLEMENT  DE  CRÈDIT  A  CÀRREC  DE  BAIXES  PER
ANUL·LACIÓ. Aprovació inicial

Relació de fets:

Vista la memòria de la Regidoria d’Hisenda en la que es proposa una modificació
pressupostària consistent en suplement de crèdits mitjançant el romanent de tresoreria
i baixes per anul·lació.
 
Vist l’informe d’Intervenció de data 16 de setembre de 2013

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.-  Aprovar l’expedient de modificació pressupostària, consistent en suplement
de crèdits mitjançant el romanent de tresoreria, que s’indica a continuació: 

• Suplement de crèdits 
 
Org. Pro. Eco. Descripció Crèdits inicials Suplement Crèdit total

11 920 21600
Contractes  manteniment  equip.
informàtic 71.573,21 10.000,00 81.573,21

11 920 22100
Enllumenat  dependències
municipals 83.546,00 15.000,00 98.546,00

32 312 22615 Vigilància platges 115.100,00 594,00 115.694,00

62 340 41000
Subvencio  extraordinaria  imep
deficit 50.000,00 60.000,00 110.000,00

71 155 22720
Despeses  manteniment
subministres instal·lacions 14.280,00 5.000,00 19.280,00

    334.499,21 90.594,00 425.093,21
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   Crèdit extraordinari
 
Org. Fun. Eco. Descripció Crèdits inicials Suplement Crèdit total

12 934 22710
Redacció  estudi  modificació
ordenança fiscal residus 0,00 11.132,00 11.132,00

42 336 22702
Redacció estudi econòmic Enoteca
Cal Ganxó 0,00 4.870,00 4.870,00

0,00 16.002,00 16.002,00

 
Fons de finançament: baixes per anul·lació

Org. Pro. Eco. Descripció Crèdits inicials Baixa Crèdit total

12 011 31000
Interessos  prestecs  a  mig  i  llarg
termin 281.971,00 60.000,00 221.971,00

71 162 22710 Neteja viaria 1.466.315,00 24.870,00 1.441.445,00

72 170 22712 Contracte recollida de residus 1.745.226,04 21.726,00 1.723.500,04

    3.493.512,04 106.596,00 3.386.916,04

 
Segon.- De conformitat amb el que disposa l’article 168 del Reial Decret Legislatiu
2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les
Hisendes Locals, publicar el present acord en el Butlletí Oficial de la Província, per un
termini de quinze dies hàbils, durant els quals s’admetran reclamacions i suggeriments
davant el Ple, el qual disposarà d’un mes per resoldre-les. En cas que no es presentin
reclamacions, l’expedient s’entendrà definitivament aprovat.
 
Tercer  .- Donar trasllat, segons l’establert a l’article 29.2 del Reial Decret 1463/2007,
del present acord a la Direcció General de Coordinació Financera amb les Entitats
Locals del Ministeri d’Economia i Hisenda

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
El  senyor  alcalde  manifesta  que  aquesta  és  una  modificació  extraordinària  que
bàsicament té tres components,  un primer que serien despeses ordinàries fruit  del
contracte d'equipament informàtic, enllumenat de dependències municipals, vigilància
de platges, despeses de manteniment; i després dues partides que es creen noves de
crèdit  extraordinari,  per  fer  dos estudis,  un sobre l'ordenança fiscal  de residus per
veure si podem incorporar elements més objectius i més progressius a l'hora de fer el
seu càlcul, i un segon estudi que seria per l'enoteca que està previst fer a Cal Ganxó.
Hi ha unes despeses extraordinàries,  que és la subvenció extraordinària a l'Institut
Municipal d'Esports, pels motius que ja es varen exposar en el plenari corresponent.
Hem fet un seguiment exhaustiu de l'Àrea i hem vist que hi ha tres problemes bàsics
que m'agradaria compartir amb vostès. Un primer és l'evolució a la baixa de totes les
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quotes  dels  propis  usuaris,  un  segon  que  és  que  una  correcta  evolució  de  les
despeses fixes que es comporten tal com estan pressupostades, i una desproporció
important  de  despeses  variables,  bàsicament  el  tema  de  subministrament  de
combustible. Pensem que l'any que ve caldrà fer inversions per substituir la maquinària
més antiga,  que està  fent  que tinguem un excés de consum tant  elèctric  com de
combustible.  Amb tot això el govern té dues alternatives, o bé incrementem quotes o
bé deixem de fer serveis, i pensem que si deixem de fer serveis perdem competitivitat
en l'oferta global i això possiblement tindria una afectació al capítol I de la pròpia àrea.
El govern ha optat per mantenir els serveis i no incrementar quotes, per tant l'única
alternativa que hi ha és que el dèficit que es genera ho ha d'assumir l'Ajuntament i per
això aquesta aportació extraordinària.
Voldria  destacar  que la  font  de finançament  d'aquesta modificació  bàsicament  són
baixes de despeses per tant és menys despesa,  no és cap tirada de romanent  ni
d'ingressos extraordinaris.

El senyor Guerra manifesta que el  seu grup s'abstindrà perquè és una negligència
flagrant, és un cúmul de despropòsits que no condueix a cap lloc.

La  senyora  Galiana  anuncia  la  seva  abstenció  perquè  les  modificacions
pressupostàries són decisions de govern, però aquí s'està reflectint un problema que
ja arrosseguem de temps, que és el dèficit de l'Institut Municipal d'Esports, i potser ens
hauríem de plantejar una comissió d'estudi, dins d'aquest Pla que avui hem aprovat,
perquè sigui suficient i autosostenible, hem d'intentar que tingui un autofinançament
per la  seva utilització,  si  realment  no són utilitzats tampoc té massa sentit  anar-hi
aportant diners. Hem d'esbrinar el que està passant, perquè tot plegat també pot ser
fruit d'una mala gestió i s'ha d'obrir una investigació i elaborar una diagnosi de quin és
el motiu perquè cada vegada es generi més despesa.

-  senyora  Rivas:  Tot  el  que  són  suplement  de  crèdits  o  modificacions,  el  vot  de
l'Entesa és l'abstenció.

- senyor Vilà: Com ha dit el senyor alcalde, el punt principal és el tema de l'aportació a
l'Institut Municipal d'Esports. Fa uns mesos es va aprovar una aportació de 106.000
euros per deixar l'àrea sanejada. Llavors vàrem presentar un moció on demanàvem un
Pla d'Estabilitat i un Pla de viabilitat pels propers anys , que sembla que ho estan fent.
Nosaltres votarem en contra bàsicament per l'absència d'aquest Pla de futur econòmic
de  l'Institut,  almenys  no  el  coneixem,  si  ens  l'haguessin  presentat,  segurament  el
nostre vot seria de l'abstenció com fem habitualment a les modificacions de crèdit.

- senyor Vencells: Dir a la senyora Galiana que l'autofinançament i la mala gestió de
què ha parlar, que l'Institut Municipal d'Esports no pot ser mai autosuficient, no ho ha
sigut  mai  ni  ho  pot  ser,  hem  de  dedicar  unes  partides  econòmiques  des  de
l'Ajuntament,  si  volem mantenir  les  instal·lacions  que tenim i  donar  aquest  ventall
d'activitats esportives. Encara que fem un estudi de viabilitat econòmica, el resultat
serà el mateix, sempre hi haurem d'afegir diners per poder oferir tot el que ofereix
l'Institut  Municipal  d'Esports  al  poble  de  Palafrugell.  Podem  buscar  solucions  per
estalviar diners però mai podrem ser autosuficients. No podem parlar de mala gestió,
en absolut, hem sigut molt exhaustius i no podem reduir més.
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-  senyora  Galiana:  Molts  serveis  que  oferim des  de  l'Ajuntament,  hi  ha  empreses
privades que també l'ofereixen, i suposo que si continuen és perquè el servei deu ser
autosuficient o deuen tenir beneficis o aquest és l'objectiu. Jo entenc que els preus
que cobra l'Ajuntament no poden ser mai els que cobra una empresa privada, però si
estem en temps de crisi i tenim unes despeses extraordinàries, i com diu no s'estan
utilitzant aquests serveis i hi ha baixes, l'única cosa que proposem és que es faci un
estudi i un anàlisi i buscar una solució. 
Pensem que potser seria el moment de fer un estudi conjunt, amb la col.laboració de
tots els partits polítics i intentar buscar una solució el menys deficitària possible i si s'ha
de tancar algun servei que no es fa servir, es tanca.

- senyor alcalde: L'estudi,  el govern l'està fent, sempre hi  ha hagut aportacions de
l'Ajuntament cap a l'Institut Municipal d'Esports, el que passa és que ara és més gran
perquè hi ha un problema estructural. Si el govern hagués de finançar aquest dèficit
amb romanent o amb despeses extraordinàries s'ho hauria de pensar molt, però en
aquest moment encara ho podem finançar amb menys despesa, i la nostra voluntat és
mantenir els serveis, tot i que estem fent un estudi mensual, molt acurtat, de l'evolució
de la despesa.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta sense esmenes amb els següents vots:

Vots a favor: Els senyors Fernàndez, Rocas, Vencells, Rangel, les senyores Zaragoza
i Mauri (PSC). Els senyors Gómez, Pujol, Prats, Gabarró i la senyora Frigola (CiU), la
senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP) i el senyor Guerra (PxC), total onze vots a
favor.
Vots  en contra:  Els  senyors  Sabrià,  Vilà,  Lledó,  la  senyora  Farrarons (ERC),  total
quatre vots en contra.
Abstencions:  Les senyores Rivas i  Recio i  el  senyor Genover (Entesa),  la  senyora
Galiana i el senyor Rodrigo (PP) i el senyor Guerra (PxC), total sis abstencions.

A.2) Assumptes de la comissió informativa de serveis a les persones

7.-  ATORGAMENT  DEL  DIPLOMA  AL  MÈRIT  CIUTADÀ  A  LLUÏS  MOLINAS  I
FALGUERAS.-Aprovació.-

Relació de fets:

Atès que el Reglament d’honors, distincions i protocol de l’Ajuntament de Palafrugell
preveu l’atorgament del Diploma al Mèrit Ciutadà a persones, entitats, confederacions,
agrupacions,  institucions,  empreses,  comerços,  etc,  que  mereixin  la  gratitud  de
Palafrugell per a activitats destacades en el camp cívic, cultural, esportiu, comercial o
d’altres, que donin prestigi a la vila de Palafrugell. 
 
Atès que Lluís Molinas i  Falgueras ha dedicat  més de cinquanta anys a participar
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activament  a la vida social,  cultural  i  lúdica del  municipi,  essent  un dels  principals
impulsors del teatre a Palafrugell.
 
Atès que segueix dedicant  els  seus esforços a recollir  la  memòria  i  la  història del
municipi i la comarca participant a publicacions locals i comarcals, esdevenint un dels
principals divulgadors de la nostra memòria col·lectiva.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Atorgar a Lluís Molinas i Falgueras el Diploma al Mèrit Ciutadà com a reconeixement a
la seva trajectòria social i cultural en la vida cívica del nostre municipi i a la seva tasca
de divulgació de la memòria col·lectiva de Palafrugell i comarca.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el senyor Rocas manifestant que el Reglament d'Honors, distincions i protocol
de l'Ajuntament, preveu la possibilitat d'atorgar la distinció del diploma al Mèrit Ciutadà,
entre  d'altres,  a  persones  que  mereixin  la  gratitud  del  municipi  per  activitats
destacades al camp civil, cultural, esportiu, comercial o d'altres que donin prestigi a la
vila de Palafrugell. La Comissió de Serveis a les Persones fa la proposta que portem a
aprovació.
A continuació el senyor Rocas fa una breu glosa del personatge, de la seva trajectòria
social i cultural en la vida cívica del nostre municipi i a la seva tasca de divulgació de la
memòria col·lectiva de Palafrugell i comarca. 

- senyor Guerra: Només per donar suport a aquesta proposta i demanar al Consistori
que no es dilati en el temps, que aquestes coses es facin més ràpid, perquè tinguin
més repercussió tant en la persona com al poble.

- senyora Galiana: Des del nostre grup donarem suport a la proposta i dir que sabem
que és una persona molt valorada i molt estimada per la població de Palafrugell i que
ja era el moment que se li fes un reconeixement.

- senyora Rivas: Des de l'Entesa no podem fer res més que recolzar les paraules del
senyor Rocas, i dir que aquesta concessió és important de cares a ell, jo crec que en
un  50% per  la  trajectòria  professional,  però  l'altre  50% per  la  seva  vàlua  a  nivell
personal. Des d'aquí la nostra felicitació cap a ell.

- senyor Sabrià: Agrair al senyor Rocas la glosa que ha fet, crec que la compartim tots,
i dir que ens fa especial il.lusió que aquest sigui el primer diploma al mèrit ciutadà, ens
sembla que s'ho mereix i per tant, felicitar-lo des d'aquí.

- senyor Rocas: Simplement per donar tranquil·litat al senyor Guerra, la voluntat és no
dilatar en el temps la concessió efectiva d'aquest diploma.
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Votació:
Sotmesa a votació s'aprova per unanimitat la proposta.

B) Control i fiscalització dels òrgans de govern

8.- INFORMES.-

Intervé el senyor Rocas, manifestant que voldria matisar una informació apareguda en
el diari El Punt del dia 18 de setembre, on sota el títol d'”Esquerra Republicana de
Catalunya es queixa del cos del Pla d'equipaments”. La notícia exposava la crítica de
la secció local d’ERC al nou pla d’equipaments culturals en relació a tres qüestions: la
falta de conclusions, el cost del pla, i també es queixava que en els darrers mesos
s’haurien  pres  diverses  decisions  lligades  a  equipaments  culturals  que,  en  aquest
sentit, s’esmentava l’antiga seu de l’energia com a futura Escola de música, l’ampliació
de  la  biblioteca  i  la  instal·lació  de  la  Fundació  Sharpe.  La  meva  sorpresa  davant
l’aparició d’aquesta notícia ha estat gran ja que pocs temes han estat tant comentats i
informats  als  diversos  grups  municipals  com  l’evolució  i  el  desenvolupament  dels
treballs del Pla Estratègic de Cultura. 
La proposta per a la redacció del Pla Estratègic d’Equipaments Cultural a Palafrugell,
com saben, es va aprovar per Junta de Govern Local el dia 27 de desembre de 2012, i
abans es va explicar el tema a la Comissió de Serveis a les Persones. Llavors, cap
dels grups assistents a la Comissió va considerar que el Pla fos car. 
En un primer moment, es va demanar una primera valoració i el preu que ens donà
ARTImetria fou de 15.200€ més IVA. Els costos finals del Pla Estratègic han estat de
14.000€ IVA inclòs. Valorin vostès si no és bona gestió aquella que permet estalviar
d’un pressupost inicial de 15.200€ més IVA (és a dir, 18.392€) a 14.000€ de l’encàrrec
final.
En un primer moment es va plantejar la possibilitat que fossin els mateixos tècnics de
la casa qui elaboressin el Pla estratègic cultural, però, es va desestimar en entendre
que, d’una banda, la majoria d’ells ja estaven col·laborant en la redacció d’un altre Pla
Estratègic i, de l’altra, la impossibilitat d’alliberar personal tècnic de l’Àrea de Cultura
per a poder-se dedicar exclusivament a la redacció del Pla. Davant d’això es va pensar
que la millor solució era l’externalització.
Segon punt de crítica referit en la notícia: el retard en el lliurament del Pla. Dir, en
primer lloc, que assumeixo la responsabilitat  d’aquest endarreriment.  Inicialment,  la
durada de redacció del Pla estava previst en tres mesos però no serà fins a finals de
setembre  quan  tindrem  el  Pla  ja  redactat.  Reconec  que  vam  pecar  d’una  certa
ingenuïtat en creure que el Pla es podria enllestir en el termini de tres mesos.
Aquest Pla ha implicat, en primer lloc, l’anàlisi i el diagnòstic de la situació de la cultura
a  la  ciutat,  l’anàlisi  la  situació  dels  equipaments  i  de  les  infraestructures  culturals
bàsiques,  Un  cop  coneguda  la  situació  real,  ha  vingut  l’elaboració  posterior  de
propostes que han de permetre incrementar i optimitzar les iniciatives ja existents en
l’àmbit de la cultura i la previsió de nous escenaris, noves polítiques i noves pràctiques
i accions per al seu desenvolupament de futur. A més, ha exigit també la posada en
marxa de mecanismes de participació.  Un desenvolupament del  Pla que s’ha anat
informant puntualment a tots els grups, així com també de la seva calendarització i

PLE2013/12 de 24 de setembre de 2013 16



Ajuntament de Palafrugell

dels  canvis  que  s’han  anat  produint  en  aquesta.   Mai,  en  donar  totes  aquestes
informacions  sobre  els  canvis  en  la  calendarització  que  s’anaven  produint  en  la
redacció del Pla, cap grup de l’oposició va explicitar qualsevol tipus de desaprovació.
La tercera crítica apareguda en la ja famosa notícia del 18 de setembre era sobre la
suposada presa de decisions lligades a equipaments culturals produïdes en els darrers
mesos, les quals, al seu parer o bé dinamiten el pla o, com que no li pensem fer ni el
més mínim cas, tant els fa. L’article esmentava com a exemple d’aquesta suposada
indiferència  del  govern,  l’antiga  seu  de  l’energia  com  a  futura  escola  de  música,
l’ampliació de la biblioteca i la instal·lació de la Fundació Sharpe.
Permeteu-me, doncs, que expliqui també aquests tres projectes:
Escola-Casa de la música: A principis de març d’enguany es va posar sobre la taula la
bona predisposició del Deptartament a estudiar la possibilitat d’autoritzar la possible
creació d’un nou Centre d’ensenyament professional de Música a l’Escola de Música.
Per tal  d’adequar-se als diversos requisits mínims d’aquests tipus de centres calia,
però, disposar d’un espai físic on poder incloure tots els serveis requerits de manera
adequada i conforme a aquesta normativa. Davant d’aquesta possibilitat,  l’equip de
govern,  va  considerar  que  era  d’interès  per  al  municipi  intentar  recolzar  aquesta
proposta, una possibilitat que crec que és compartida per tot el grups municipals.  El
Pla Estratègic de Cultura i Equipaments Culturals proposava ubicar a l’antic edifici de
l’Energia.  El govern va considerar la possibilitat d’intentar tirar endavant la sol·licitud
d’autorització  d’aquest  nou  centre,  tot  elaborant  un projecte de possible  ubicació  i
distribució funcional a l’edifici de l’Energia d’una Escola de Musica que pogués impartir
ensenyaments professionals de música, així com també que inclogués d’altres serveis
i entitats musicals. Aquest projecte fou realitzat per l’Àrea de Serveis Tècnics i elevat al
Departament en data 15 de maig juntament amb la resta de documentació necessària,
que fou aportada per l’Escola de Música. Abans de tirar endavant aquest projecte vaig
trucar als portaveus i tots van estar d’acord en intentar tirar endavant la proposta.
I ja que estem en aquest tema, permeteu-me que us informi que el proppassat 25 de
juliol la Direcció General de Centres Concertats i Centres Privats va resoldre autoritzar
el projecte de nou centre d’ensenyaments artístics professionals de música. 
Biblioteca:  Pel  que  fa  al  tema  de  la  seva  ampliació,  suposo  que  ja  saben  que
l’equipament, en la seva situació actual, resulta insuficient per donar resposta a les
necessitats de la població com la nostra. El Mapa de Lectura Pública de Catalunya
recomanava una revisió de l’adequació de l’equipament a curt o mitjà termini. Aquesta
és la raó per la qual aquest equip de govern hem decidit construir una sala polivalent al
pati exterior.   En el document de treball del Pla Estratègic aquesta ampliació queda,
com no podia ser d’altra manera, ben contemplada. 
I Pel que fa a la fundació Tom Sharpe, em remeto al que es va informar a la darrera
Comissió de Serveis a les Persones que de moment no hi ha res concretat, en el sentit
que primer cal saber el volum que conforma el llegat del Sr. Sharpe, amb material a
Llafranc, Cambridge i Sudàfrica”.

-  senyor  Sabrià:  No  sabem  massa  a  que  ve  aquest  informe  arran  d'una  notícia
apareguda en un diari o no ens sembla normal respondre les informacions dels diaris.
En tot cas recomanaríem que es llegeixi el nostre blog, que és el lloc on es va penjar
un article, nosaltres no el vàrem enviar a la premsa, segur que es va estirar d'allà, i
l'ajudarà a entendre-ho una mica més.
Nosaltres verbalitzem i exposem la nostra opinió política, cosa que tenim tot el dret a
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fer, on ens ve de gust, això ha que quedar molt clar. Però si ens ho agafem així diríem
que vostès varen mentir de forma flagrant, i  estic segur que no és així perquè sap
perfectament quantes vegades ens hem vist, que només hi ha hagut una reunió i que
en tot cas, es pot haver informat a quatre comissions de govern. Crec que la manera
com ho ha explicat no s’ajustava massa. Nosaltres mantenim el que vàrem dir, en tot
cas assumim un error de mil euros. Repetim que no té cap sentit esperar acabar el Pla
de desenvolupament, aquesta és una posició que varem mantenir des de l’inici perquè
no té cap sentit  fer les dues coses de la manera que ho han fet, és evident que el
calendari acabava el dia 11 de juny i que vostè ens digui que això anirà més tard no
vol dir que nosaltres ho hàgim d’assumir. Pensem que era important acabar l’11 de
juny perquè vostès han començat a repartir espais i ens sembla que va en contra el
que nosaltres enteníem que era aquest Pla, el que s’havia de fer era presentar el Pla i
a  partir  d’aquí  començar  a  treballar,  això  no  vol  dir  que  nosaltres  tinguem  cap
problema amb l’Escola de Música o amb que la Fundació Sharpe es quedi aquí, però
ens sembla que les coses no s’han fet com s’havien de fer. 
Crec que som molt coherents, que quan vostès ens conviden a participar sempre hi
som però opinem en funció del que ens sembla.
 
- senyor Rocas: Crec que en cap moment he censurat el fet que puguin expressar la
seva opinió on vulguin, el que sí he criticat és que la informació que s’ha donat és
esbiaixada i per això he volgut aclarir certs aspectes.  He intentat exposar el perquè
del  retard,  que és per intentar  fer  millor  aquest  Pla.  També li  voldria recordar que
aquest Pla queda recollit en l’altre Pla Estratègic que avui hem aprovat, per tant no és
una conseqüència sinó que és una suma. 
 
 
9.- PRECS I PREGUNTES
 
El senyor Alcalde manifesta que es varen enviar les respostes de l’anterior Ple per
correu a tots els portaveus.
 
-  senyor  Guerra:  Donada  la  mala  gestió  de  l’anterior  equip  de  govern,  aquest
Consistori  ha hagut  de pagar  la  quantitat  de 234.000 euros  més les  despeses de
judicis pel tema de les peixateries, voldria saber què pensa fer aquest equip de govern
per intentar recuperar aquests diners. Crec que hi ha alguna normativa que permet
imputar  aquests diners a la gent que ha fet una mala gestió. Senyor alcalde, la gent el
que veu és el que creu i el que veu és que els polítics, facin el que facin mai passa res,
i també que fer un treball de funcionari no li dóna immunitat, i això no pot ser, un ha
assumir la seva responsabilitat.
 
- senyor alcalde: En l’acord que va validar aquells convenis hi havia un apartat que
deia  que  el  govern  podia  valorar  l’eina  de  derivar  responsabilitats  als  anterior
responsables. Els serveis jurídics ho estan estudiant. Li dic el que deia l’acord, el que
no li puc dir és si serà imminent o no, s’està valorant, si veiem que hi ha possibilitats
ho farem.
 
- senyora Galiana: En els anterior pressupostos es va parlar que es buscaria una zona
per fer vivers d’empreses o de camp tecnològic. Volíem saber si s’ha fet alguna gestió

PLE2013/12 de 24 de setembre de 2013 18



Ajuntament de Palafrugell

en aquest aspecte.
 
-  senyor  alcalde:  La setmana passada varem fer  unes reunions i  es va crear  una
comissió al respecte per fer aquest Centre Integral de Formació Professional que és
on hauria d’anar dedicat  això.  Al  Departament d’Ensenyament  els hi  va agradar el
projecte. Estem parlant d’un projecte que va més enllà del viver d’empreses, sinó que
és un Centre Integral de Formació Professional, per lligar formació reglada i no reglada
en el mon empresarial, per tant, estem treballant, ja em conformaria que en aquest
mandat tinguéssim resolt el tema d’espai i de projecte. És un projecte important, que
seria supramunicipal, més aviat comarcal.
 
-  senyor  Rocas:  Voldria  insistir  amb  el  fet  que  sembla  que  el  Departament
d’Ensenyament s’ho ha agafat com un projecte propi i sabem que en aquest moment
estan treballant  a  partir  de  les  parcel·les  que nosaltres  els  hi  hem explicitat  en el
croquis del que podria ser un Centre Integral de Formació Professional i en el qual hi
hauria també un viver d’empreses.
 
- senyora Galiana: Voldríem saber com està el tema de la Fanga.
 
- senyor alcalde: El que hi ha és el que jo vaig informar en l’última Junta de Portaveus.
Hem requerit la part que en aquest moment estem gestionant, que és la part de l’obra
de l’ACA. Dimarts vinent passarem per Junta de Govern, l’encàrrec a un jurista extern
perquè ens faci  un informe sobre la situació contractual  que en aquest moment té
l’Ajuntament  i  quins  elements  de  força  tenim.  Per  tant,  la  voluntat  del  govern  és
requerir el compliment estricte del text refós i treballem en aquesta línia. L’ajuntament
anirà requerint el que li falta per complir, que bàsicament eren els temes de l’obra de
l’ACA, el tema del transport, el tema del conveni de col·laboració i el tema dels futurs
multicinemes. 
 
-  senyora Rivas:  La primera pregunta va vinculada a l’explicació que ens ha fet  el
senyor Rocas del Centre Integral de Formació. La parcel.la on ha d’anar el Centre
Integral de Formació és la parcel.la que ve derivada de la permuta del conveni de la
Fanga i aquesta permuta no s’ha fet encara.
 
-  senyor  alcalde:  Hi  ha  una  reparcel.lació  voluntària  entre  l’empresa  Giralt  i
l’Ajuntament,  per  tant,  aquesta  parcel.la  és  municipal,  malgrat  que  des
d’Eensenyament  han manifestant  que no serà suficient  aquesta parcel.la i  per  tant
caldrà gestionar la parcel.la del costat i fins i tot algunes de les naus que hi ha. Ells hi
apostaran si el projecte és molt més potent, si és només amb aquesta parcel.la no en
tindran prou.
 
- senyora Rivas: Per tant, en aquests moments no podem dir que el projecte estigui
assegurat, sinó que encara l’Ajuntament ha d’adquirir més terreny.
 
- senyor alcalde: Jo he dit que aquest govern es donaria per satisfet si acabem aquest
mandat i som propietaris de tots els espais i tenim el projecte fet, aquest és nostre
objectiu.
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- senyora Rivas: Dons faria el prec en el sentit que es facin les gestions necessàries
perquè  així  sigui  i  que  poden  comptar  amb  la  nostra  col·laboració  si  els  hi  cal,
col·laboració que ja els hi havíem ofert.
Jo fa temps que insisteixo en què es reclamin els 25.000 euros de l’Escola del Pi Verd,
que l’Ajuntament va avançar i que s’haurien de reclamar o a GISA o al Departament
d’Educació o a l’empresa constructora. A cada Ple se m’ha dit que es faria, s’ha fet?
 
- senyor alcalde: Doncs ara mateix no li sé dir, l’encàrrec estava fet, en el sentit que un
cop acabada l’obra  es  reclamen es  pagament  a  GISA i  al  Departament,  no sé si
realment està fet o esperaven a què la recepció de l’obra estigués feta.
 
- senyora Rivas: Demanaria si se’m pot informar en el proper Ple o se’m pot comunicar
en quin moment està aquest procés.
I retorno a un dels punts que han aprovat sobre el suplement de crèdit. Nosaltres tenim
dubtes  que  el  crèdit  extraordinari  que  s’ha fet  a  l’Institut  Municipal  d’Esports  sigui
suficient. El prec seria que a 31 de desembre o a 1 de gener no n’haguem de fer cap
més. Pels números que nosaltres hem fet pensem que no serà suficient amb tot el que
hi hem aportat, per quadrar números. La nostra pregunta seria, creuen que no hauran
de tornar a dotar la partida? , o bé el prec seria, si us plau, no la tornin a dotar més, a
veure si han fet bé els números aquesta vegada i acabem amb aquest tema.
Un altre prec, relacionat amb els excrement de gossos. A la Comissió Informativa de
Serveis  a  les  persones,  se’ns  va  dir  que  s’iniciaria  una  campanya  bastant  més
agressiva pel tema dels excrements de gossos. Es produeix una incoherència amb els
excrements dels gossos, que és el fet que tenim els pals i no tenim les bosses, es
varen  retirar  les  bosses  perquè  els  nens  no  hi  juguessin,  però  hi  temi  els  pals
dispensadors de bosses pels excrements, amb la qual cosa o hi posem les bosses o
retirem tots els pals.
 
- senyor alcalde: En prenem nota.
 
- senyora Rivas: Al parc Antonio Miguel, situat entre el carrer del Terme i Manufactures
del Suro, els veïns demanen la possibilitat de poder-hi instal.lar un petit parc infantil, i
la possibilitat d’un pipi-can, perquè hi ha una senyal de prohibit entrar-hi gossos.
Un altre, creiem que seria bo revisar la circulació del CEIP Pi Verd. S’ha posat una
nova senyalització que crec que provoca unes certes mesures d’inseguretat als cotxes.
Demanaríem que traslladéssiu a la Policia Local, la possibilitat que es revisi com està
funcionant en aquests moments la circulació al voltant de l’escola perquè creiem que
no es compleixen tots els elements de seguretat, que ho vagin a revisar.
I  finalment,  en una de les  passades Juntes  de Govern,  vostès varen aprovar  una
licitació de 108.000 euros pel sistema de control i gestió del trànsit, que entenem que
són les càmeres pels carrers on es prohibeix la circulació, les que són peatonals. La
quantitat  és  important,  amb  la  qual  cosa  entenem que  modificaran  el  sistema  de
l’accés a la petonalització de determinats carrers del centre. Si això hi sumem el fet
que vostès han fet anuncis a la premsa relatius a la mobilitat, nosaltres els pregaríem,
malgrat  hi  vàrem votar  en  contra,  que  es  reunió  l’òrgan de  seguiment  del  Pla  de
Mobilitat, perquè estan prenent decisions respecte a la mobilitat sense reunir els grups
que hi varen votar a favor, nosaltres hi vàrem votar en contra en el seu moment.  
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-  senyor alcalde: En qualsevol cas la Comissió la convocarem quan tinguem algun
tema més, com el tema del transport públic que el Pla de Mobilitat el recull però no
exactament com ha d’anar, però és una comissió de seguiment. Aquestes actuacions
que estem fent, moltes estan incloses dins del Pla Local de Mobilitat.
 
- senyor Vilà: Voldria demanar més informació sobre la Resolució de l’alcaldia número
1917/2017, on requereixen als representants de la Junta de compensació del sector
Sud 1.13 de circumval.lació nord, perquè iniciïn les obres en el termini de dos mesos i
que en el termini de vint dies, que deu acabar la setmana que ve, presentessin un Pla
d’Obres.
 
- senyor Rangel: La resolució de l’alcaldia anava en la línia d’acceptar la petició dels
propietaris en relació a fer una primera fase d’aquest projecte d’urbanització d’aquest
sector.
 
- senyor Sabrià: Hem vist que obren una nova via per prendre decisions importants
respecte al municipi,  que és fer consultes ciutadanes, ens sembla que pot ser una
bona via, però ens interessa saber una mica aquesta primera proposta, que té a veure
sembla tant amb l’hotel de Tamariu com amb la casa de colònies de Llafranc, per quan
ho tenen previst, com plantegen aquest sistema de consultes populars, que corregiran
respecte a les consultes que han fet amb el pressupost, que com sabem no han tingut
gens d’èxit?. A partir d’ara, quins criteris marcaran, quines decisions van a consulta i
quines no, ja que pensem que si el nivell es posa amb la decisió de l’Hotel a Tamariu o
la Casa de colònies, de ben segur que s’haurà de repetir amb plans importants com el
de l’Autovia o el del Camí Vell d’anar a Tamariu. Per tant, una mica on posen la línia
de les preguntes.
I un tema més pràctic, que és què passa amb l’aprovació inicial d’aquesta ampliació de
la  casa  de  colònies,  la  seva  inclusió  en  el  catàleg  de  Masies  i  per  tant,  aquesta
aprovació inicial en quina situació quedaria.
 
- senyor alcalde: M’agrada que li agradin les consultes. En qualsevol cas serà aquest
govern el primer que ho posarà en marxa. Crec que ho farem en aquells casos que
pensem que cal que l’opinió pública es manifesti, no només el sector i ciutadania, i
pensem que en aquest cas podem tenir tres temes, l’hotel a Aigua Gelida, l’Albatros i
el possible aparcament a Els Ametllers. S’ha de fer amb tota la informació objectiva,
sense predeterminar el resultat perquè sinó la consulta no estaria ben tractada, i la
voluntat del govern és primer dissenyar-la però cal acabar prèviament el que tenim fet. 
No m’ha agradat la interpretació que fa vostè del que està fent el govern del tema de
pressupostos, perquè hi ha participat moltes entitats que han enviat propostes, hi ha
participat la ciutadania a Plaça Nova, no tanta com voldríem, en aquests moments hi
ha urnes col.locades als Centres Escolars, que està participant la gent, per tant, és
molt incipient, ho fem com una prova pilot amb la voluntat de fer l’any que ve un salt
qualitatiu i anar cap a un sistema de pressupostos participatius.
Les consultes les farem en aquells temes que el govern pensi que cal demanar l’opinió
de la gent. El tema de l’Albatros vostè sap que es va fer una aprovació inicial i si no
s’ha portat a la provisional, que ja estaria, és perquè hi ha un dubte raonable i per això
volem acompanyar la consulta.  Primer s’han d’acabar els pressupostos i la resta ens
agradaria que estigues fet entre novembre i desembre. 
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- senyor Guerra: Una apreciació personal, per dir que vaig sentir vergonya aliena, el
dia de la diada, pel comportament dels regidors d’aquest Ajuntament. No es pot estar
en un acte institucional amb el mòbil, marxant abans de tems i no tenir el respecte per
la gent que estava actuant allà, si li agrada o no li agrada, el senyor regidor hi ha de
ser des de l’inici fins al final.

I  no havent-hi  cap més assumpte per tractar s’aixeca la sessió essent les deu del
vespre. En dono fe.
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